
Tilbagemelding på drøftelse i LokalMED vedr. frisættelse af kommunerne på velfærdsområderne 
 
 

Navnet på 

LokalMED 

Område/indsats der foreslås 

afprøvet i forhold til 

afbureaukratisering/frisættelse 

Hvilken 

lovgivning hører 

indsatsen under? 

Hvordan vil en evt. frisættelse bidrage til 

afbureaukratisering? 

CVV Forebyggelse 
og Rehabilitering 

At henvise borgere til at søge om 
hjælpemidler og boligændringer 
over borger.dk.  
At borger informeres på telefonen, 
om det inden de bliver stillet videre 
til sagsbehandlende ergoterapeut. 

Lov om socialservice 
§112, §113, §116 

Hjælpemiddelteamet modtager mange ansøgninger telefonisk 
fra borgere og gennem CURA og mails fra 
samarbejdspartnere. Ved mail og CURA-ansøgninger mangler 
samtykke og væsentlige informationer ift. sagsbehandlingen, 
hvilket forlænger sagsbehandlingstiden. I telefontiden bruges 
unødig tid på at skrive de væsentlige oplysninger ind. Her 
kunne man henvise til borger.dk på telefonen, før man får 
personlig kontakt. Hjælpemiddelteamet får via 
ansøgningsskemaerne på borger.dk de rigtige oplysninger og 
kan dermed sagsbehandle mere effektivt og kontakte borger, 
når det passer ind i de øvrige opgaver og besøg. Vi forslår, at 
det kommer til at gælde alle ansøgninger.  
 

Vejlebroskolen Nationale test på 
folkeskoleområdet / De kommende 
tests på området. 
 

Folkeskoleloven MED-udvalget drøftede hvordan skolerne selv kunne tilpasse 
tests for eleverne, da de nuværende ikke opleves som specielt 
relevante/brugbare for tilpasning/differentiering af 
undervisningen. Usikkerheden i beskrivelsen af elevens 
kompetencer opleves også for usikker. Da de nationale tests 
alligevel udfases over en årrække, kunne de være i spil i 
forbindelse med en afbureaukratisering af folkeskoleområdet. 



Ishøj Skole Afskaffelse af krav om nationale 
tests. 

Folkeskoleloven Evaluering, der er tilpasset eleverne på den enkelte skole 
ønskes. 

Vibeholmskolen LokalMED har drøftet den 
kommunale frisættelse samt de 
foreløbige overvejelser på Børne- 
og Undervisningsudvalgets område. 
Vi kan til fulde tilslutte os samtlige 
forslag til frisættelse inden for 
skoleområdet.  
LokalMED har ikke yderligere 
forslag til områder, der kan 
frisættes.  
 
LokalMED ser det som meget 
positivt, at der er mulighed for at 
gøre op med noget af det 
meningsløse bureaukrati, som vi er 
omfattet af. Ligeledes er det 
positivt, hvis der bliver mere fokus 
på tillid og mindre på kontrol. 
 

  

Gildbroskolen & 
SFO 

Kompetencedækning 
 
 
 
 
 
 
Konvertering af understøttende 
undervisning 

Folkeskoleloven 
 
 
 
 
 
 
Folkeskoleloven 
 

Fag- og opgavefordeling på skolen vil blive mere fleksibel og 
således nemmere. Derudover vil de enkelte klasseteam i 
højere grad selv kunne imødekomme undervisningsopgaver 
omkring den enkelte klasse. 
 
 
 
Det bør være op til den enkelte skoles ledelse og pædagogiske 
personale at vurdere, hvornår og hvordan det bedst giver 



 
 
 
 
Statsligt tilsyn 
 
 
 
 
Valgfag 
 
 
 
 
Kommunale bestemmelser 

 
 
 
 
Folkeskoleloven 
 
 
 
 
Folkeskoleloven 
 
 
 
 
Styrelsesvedtægten 
 

mening at konvertere Understøttende Undervisning til to-
voksenordning.  
 
 
Skoler i særligt udsatte områder bør fritages for at indgå i 
udviklingslisten, da denne liste vil have en kontraproduktiv 
effekt på skolen, herunder elever, forældre og medarbejdere. 
 
 
Det bør være op til skolerne frit at udbyde valgfag uden 
forudgående politisk beslutning (men dog med 
dokumentationskrav i forhold til indhold, timeforbrug, etc.). 
 
 
Frisættelse fra en række bestemmelser på skoleområdet, 
herunder bl.a. nedordning, svømmeundervisning, 
hytteture/lejrskoler samt det forøgede timetal i indskolingen. 
 

Ishøjgård Vi har ingen forslag til frisættelser 
på vores område, udover det der er 
skrevet i inspirationskataloget. 
 

  

Børnehuset 
Troldebo 

Vi bakker op om de 2 forslag fra de 
foreløbige overvejelser. Vedr. Den 
obligatoriske evaluering af 
læreplanen på institutionerne og 
Kvalitetsrapporten som vi ikke 
oplever, giver mening for borgerne. 
Vi har ingen yderligere forslag. 
 

Dagtilbudsloven Begge opgaver er tidskrævende og tager derfor tid fra den 
direkte kerneopgave. Vi oplever, at det er meget svært at få 
vores Forældrebestyrelse og de øvrige forældre til forholde sig 
til evalueringen og til Kvalitetsrapporten. De udtaler oftest, at 
det ikke rigtigt giver mening for dem som forældre. 



Børnehuset 
Ørnebo 

Trivselsundersøgelser og 
lederevalueringer er 
omfattende. Noget kunne erstattes 
af i forvejen tilrettelagte opgaver, i 
MED og AMR arbejdet. 
 
Forenkling og screening af eks. 
møder der afholdes, fordi de er 
afsat til f.eks. én gang om måneden, 
og dagsorden derefter skal findes, 
fordi der er møde. 

 
Deltagelse i projekter, med høj grad 
af dokumentation og revision 

 
 
 
Generelt vigtigt at få afstemt 
indsatser, projekter, diverse tilsyn 
og mødeindkaldelse i forhold til 
indsats/ outcome, forandring og 
hvem det gavner? Stringens i 
mødeafholdelser: tovholder, 
relevans, ordstyrer, tiden, målet, 
ansvarlig, relevante deltagere. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Internet 
kommunalt. 
 
 
 
 
 
Særligt statslige 
projekter, med 
tilførsel af midler. 
 
 
 
Internt kommunalt, 
særligt på tværs af 
sektorer 

Tidsrøver i forhold til outcome. 
 
 
 
 
 
 
Tidsbesparende, mindre forstyrrelse, større motivation på 
møder. 
 
 
 
 
 
Tiden bruges i højere grad til at fastholde fokus på formålet, 
frem for fokus på styring og kontrol. Mere tillidsbaseret. 
 
 
 
 
Mere tid til kerneopgaven. 
 



Firkløveren Firkløverens Med-udvalg har på 
Med-udvalgsmødet d. 25. maj 2022 
gennemgået tilsendt materiale 
vedr. frisættelse. 
Med-udvalget bifalder de foreløbige 
overvejelser, der er vedr. 
dagtilbudsområdet. 
Med-udvalget har ikke yderligere 
forslag. 
 

  

Dagplejens MED-
Udvalg 

Dagplejens Med-udvalg har den 
31/5 2022 drøftet ideer til 
frisættelse og har følgende svar: 
 
Dagplejens Med-udvalg har ingen 
forslag til ideer til frisættelse.  
 

  

Center for Børn 
og Forebyggelse 
(Rådhuset) 

Har den 10/5-22 haft forespørgslen 
til drøftelse på MED-udvalget for 
CBF på rådhuset. Vi drøftede 
muligheder, og der, hvor der er 
mange lovbestemte proceskrav, er 
på det specialiserede socialområde 
for børn og unge. 
Samtidig er vi bekendte med, at der 
pågår en omfattende revidering af 
lovgivningen på området, hvor der 
bl.a. lægges op til 
afbureaukratisering på visse 
område på det sociale område. Vi 
synes derfor ikke, at det er tiden til 
at foreslå frisættelser på dette 
område. 
Og der var heller ikke andre 
områder, hvor der er omfattende 

  



lovbestemte proceskrav, som vi 
gerne ville undvære.  
Så der er desværre ingen forslag fra 
CBF (rådhus). 
 

Kærbo/Torsbo Funktionsevnetilstande indenfor 
serviceloven. 
Anvendes til at beskrive en 
borgeres tilstand og er en af de 
sagsoplysninger der skal indhentes 
ved behandling af en sag. 
FSIII er grundlaget for den faglige 
dokumentation.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Område for afbureaukratisering, 
som kan frigive tid til driften 
(borgerne), er et opdateret 
telefonsystem og telefon overblik i 
kommunen. 
 
 
 
 
 
 

Lov om social 
service 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Internt/kommunalt 
 
 

Ved at sætte nogle regler op vedr. funktionsevnetilstandene – 
f.eks at det på plejehjem ikke giver mening løbende at 
opdatere funktionsevnetilstandene, da det ofte giver 
dobbeltdokumentation med deraf risiko for fejl. 
En regel kunne også være, at der udpeges de 5 vigtigste og 
meningsfulde funktionsevnetilstande og det kun er dem som 
man på et plejehjem skal udfylde/opdatere (dette har man 
gjort i andre kommuner). 
 
Dette vil frigive tid til plejen og det vil mindste risikoen for at 
lave fejl i dokumentationen (hvor man skriver forkerte steder). 
Vi kunne godt tænke os, at arbejde med nogle brugbare og 
relevante modeller for dette. 
 
 
 
 
Medarbejderne bruger meget administrativ tid på at finde 
frem til, hvilke samarbejdspartnere internt i kommunen de 
konkret skal snakke med. Det er svært at fremsøge 
telefonnumre på medarbejdere og i flere tilfælde er der en 
telefontid man kun kan ringe indenfor (selvom man ringer 
internet). 
Dette er en forhindring for god og smidig hjælp for 
medarbejdere, som står for at hjælpe borgerne. 
 
 



Der bruges unødig tid på at 
fremsøge arbejdsgange, politiker, 
skemaer mv på Uglen. 
 
Meget viden i Ishøj kommune, 
bæres af enkeltpersoner. 
Kun få ting er nedskrevet (eller til at 
finde). 
Ved afgang af nogle af disse 
personer, forsvinder viden og på 
flere områder starter processer 
forfra, for at beskrive/lave 
arbejdsgange. 
 
 
 
 
 
  

Der mangler overblik på uglen. Der er et ønske om at gamle 
skemaer og dokumenter fjernes og Uglen opdateres, så 
informationer hurtigt kan tilgås og findes. 
 
Hvordan kan der udvikles/anvendes et brugbart system, der 
sikre beslutninger kan genfindes på en nem måde og ikke i 
gamle referater/hos enkeltpersoner (der evt. har forladt Ishøj) 

 

 


